
Минулого тижня в Украї
ну здійснив робочий візит 
Генеральний секретар 
Міжнародного союзу радіо- 
екологів доктор Петер Каутрі 
з Великобританії. Програ
мою були передбачені 
відвідини високим гостем 
Рівненської, Хмельницької та 
Чорнобильської атомних 
електростанцій.

Мета візиту Генерально
го секретаря всесвітньові- 
домої організації не випад
кова. Згідно з Меморанду
мом про взаєморозуміння, 
п ідписаним  Україною  та 
державами “великої сімки” , 
Чорнобильська АЕС повин
на бути зупинена назавж
ди найближчим  часом. 
Щоб це не відбилося на 
енергозабезпеченні нашої 
держави, Є вропейський 
банк реконструкції та роз
витку дав згоду на довго
строковий кредит для буді
вництва компенсуючих по
туж ностей - четвертого  
блока на Рівненській АЕС та 
другого - на Хмельницькій. 
Петер Каутрі мав нагоду 
ближче ознайомитися з ра
діаційною обстановкою на 
цих станціях, вивчити мож
ливості ш видш ого ви ко 
нання умов Меморандуму. 
Тому особливого значення 
він надав відвідинам тери
торії, що постраждала внас

лідок Чорнобильської ката
строфи.

Доктор Каутрі вже втретє 
за останні п “ять років 
відвідує зону відчуження.

Зустріч відкрив началь
ник Адміністрації зони відчу
ження, член Міжнародного 
союзу радіоекологів Олек
сандр Гребенюк, який де
тально поінформував гостя із 
виробничою структурою 
зони відчуження, відповів на 
його запитання.

Доктор Каутрі цікавився, 
як проходить локалізація та

захоронення радіаційних 
відходів, чи в подальшому 
розширюватиметься терито
рія обов'язкового відселен- 
ня, хто фінансує виконання 
робіт у зоні відчуження, за 
якою шкалою і критеріями 
проводиться оплата працю
ючим, які кошти Чорно
бильського фонду “зрізають
ся” у першу чергу?..

Гість довідався, що уря
дом України розглянуто пи
тання про зміни Концепціїї 
проживання на забрудненій 
території. Міністерство Украї

ни з питань над
звичайних ситу
ацій та у справах 
захисту насе
лення від нас
лідків Чорно
бильської катас
трофи вийшло з 
п р о п о з и ц і є ю  
п р и з у п и н и т и  
відселення в 
межах теперіш
ньої території 
зони відчужен
ня, а натомість 
перейти до пев
ного виділення 
коштів людям, 
які тут прожива
ють і працюють.

П о т о ч н о го  
року нашою 
державою пла
нувалося виді

20 ГР У Д Н Я  - ДЕНЬ М ІЛ ІЦ І Ї

Із солдат у Чорнобильській 
зоні залишилися тільки вони - 
працівники міліції. Зі святом вас, 
охоронці правопорядку!

лити на утримання зони 
відчуження і виконання пер
шочергових робіт 132 
мільйона гривень, а реально 
їх надійшло з Чорнобильсь
кого фонду сто з лишком 
мільйонів. Відрадно, що не 
зважаючи на скорочення 
фінансування, за рахунок 
внутрішніх резервів та ре
організації обсяг робіт у зоні 
відчуження не зменшився. А 
наступного року поставлено 
завдання їх значно збільши
ти. Особливо це стосується 
робіт з радіаційними відхо
дами, яких у 1997 році було 
захоронено майже 20 тисяч 
тонн, а у 1998-му планується 
довести цю цифру до 40 ти
сяч.

Розповіли про роботу 
своїх підрозділів, поділилися 
думками з гостем і вислови
ли пропозиц ії директор 
ЧеНЦМІ Микола Архипов, 
підприємства «РАДЕК» Юрій

Іванов, “Чорнобильводексп- 
луатації” - Едуард Панасевич, 
генеральний директор 
МНТЦ “Укриття” Олександр 
Ключников, заступник на
чальника АЗВ Сергій Са- 
верський, начальник еколо
гічного відділу АЗВ Олек
сандр Усаєв. Вони доклад
но відповіли на всі запитан
ня доктора Петера Каутрі, 
якого найбільше цікавили 
радіаційна обстановка у зоні 
відчуження, як виконується 
загальнодержавна програма 
робіт по захороненню раді
аційних відходів, як прово
диться радіаційний моніто
ринг.

Гість повідомив, що Євро
пейський банк реконструкції 
та розвитку вимагає, щоб Ук
раїна ще до введення у дію 
двох енергоблоків, які буду
ватимуться на Рівненській та 
Хмельницькій АЕС, реалізу
вала на них усі засоби без

пеки у повному обсязі. Че
рез що суттєво зросла 
вартість проекту. Подібна 
ситуація з реалізацією про
екту “Укриття” . На конфе
ренції у Нью-Йорку 20 лис
топада цього року держави 
“великої сімки” і ряд інших 
країн офіційно оголосили 
розмір своїх внесків, загаль
на сума яких становить 
387, 5 мільйона доларів.

Доповнив Генерального 
секретаря академік Олек
сандр Ключников:

- Сьогодні на цю суму за 
програмою “СІПУ” оголоше
ний міжнародний конкурс 
по 22 проектах, які розбиті 
на 4 пакети. Днями в Англії 
відбувся перший етап цього 
конкурсу і визначилася не
значна кількість фірм і орга
нізацій, які найближчим ча
сом почнуть розробку цих 
проектів. На початку наступ
ного року будуть визначені 
фірми-переможці, які прово
дитимуть основні роботи на 
об'єкті “Укриття” . Займуть
ся вони цим не раніше ве
ресня 1998-го, оскільки “за
тягується” термін надход
ження потрібних коштів від 
“країн-донорів” . А їх для 
реалізації першого етапу 
проекту заплановано виді
лити 103 мільйони доларів.

Микола ОГОРОДНИК.
На фото: начальник Ад

міністрації зони відчужен
ня Олександр ГРЕБЕНЮК 
вручає доктору Петеру 
КАУТРІ карту зони та 
архівні знімки.


